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PROTOKÓŁ  
z obrad XIX Sesji Rady Gminy Sorkwity 

z dnia  24 lipca 2020r.  
 

Nagranie z XIX sesji dostępne jest pod dresem: https://gminasorkwity.sesja.pl/2020/06/26/xviii-
sesja-rady-gminy-sorkwity/ 
 
  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1020 
Obecnych radnych 13 ( Z.Świniarska, S.Ochnik – nieobecni) 
Podjęto uchwały od  Nr XIX/139/2020 do Nr XIX/143/2020                                                         
 
 

Porządek posiedzenia. 
 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  otworzyła XIX sesję Rady Gminy Sorkwity.                                 
Ustawowy skład Rady Gminy Sorkwity wynosi 15 radnych. Stwierdziła, że w sesji uczestniczy                                          
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przywitała Wójta Józefa Maciejewskiego, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik , Panią Mecenas oraz pracowników urzędu. 
 
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytała porządek obrad dzisiejszej sesji i prosiła                                
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII  sesji.  
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2020r. uchwalonego uchwałą   nr XIV/99/2019 z dnia   20 grudnia 
2019r. 

b) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy 
Sorkwity. 

c) zmiany uchwały nr IX/64/2019 Rady Gminy Sorkwity z dnia 28 czerwca 2019 r. zmienioną uchwała                        
nr XVII/122/2020 Rady Gminy Sorkwity z dnia 14 maja 2020r.  w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Rybno. 
e) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 

Gminie Sorkwity  oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
   5. Interpelacje i wnioski radnych. 
   6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
   7.Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
   8. Sprawy różne. 
   9. Zamknięcie sesji. 
 
Dot. pkt. 3   Przyjęcie protokołu z XVIII sesji  
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - prosiła o zgłaszanie uwag do protokołu.  Poinformowała, że protokół jest 
dostępny w Biurze Rady. Ponadto protokoły z sesji znajdują się  na stronie BIP Gminy Sorkwity.                                    
 
Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu  z ostatniej sesji. 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” – 13 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 1 radny(M.Gałązka) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
 
 
Dot.pkt.4 . podjecie uchwał w sprawie:  
 
 
4a-zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2020r. uchwalonego uchwałą   Nr XIV/99/2019 z dnia   20 grudnia 2019r. 

 
Skarbnik Anna Łuciuk po krótce omówiła zmiany. Po zmianie dochody  będą wynosiły  26.358.876,47 zł 

w tym: dochody bieżące 24.822.078,20 zł  a  dochody majątkowe  1.536.798,27 zł. 
Wydatki planowane ogółem będą wynosiły  26.158.876,47 zł w tym : wydatki bieżące  24.315.957,42 zł wydatki 
majątkowe   1.842.919,05 zł. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję: 
 
Radna Maria Gałązka- zapytała gdzie planowanie , dyskusje o np. środkach na drogi przed wprowadzaniem zmian w 
budżecie. 
Przypomniała temat objazdu dróg. poprosiła o wyjaśnienie co to był za wyjazd w jakim celu i czym miał skutkować? 
Zaznaczyła ,że skoro był objazd dróg to po to aby je obejrzeć, sprawdzić ich stan i zastanowić się nad przekazaniem 
środków na nie. Powiedziała, że do dziś nie doczekała się protokołu z objazdu, który nie został rozpatrzony na żadnej z 
komisji, a powinny wypłynąć wnioski, nie było żadnej dyskusji a jedynie obietnice, że są pieniądze na remont drogi w 
Jędrychowie. Na komisji okazało się, że sołectwo dostało kruszywo na kwotę 6868,55 zł co jest kroplą w morzu. 
Zapytała jak to się ma do rezygnacji ( poza forum sesji ) z dofinansowania remontu dróg w Jędrychowie kosztem 
wykonania projektu rezerwowego tj. wykonania podbruku w Warpunach na ul. Ogrodowej? Jak to się ma do 
wcześniejszych zapewnień że środki następne , które będą zostaną skierowane na Jędrychowo. Gdzie podejmujemy 
decyzje?   na forum sesji czy innych spotkaniach i chciałabym wiedzieć na jakich spotkaniach uczestniczyła.. Co to 
było za posiedzenie i dlaczego do tej pory nie został przekazany protokół i nie było dyskusji i wyraźnego stanowiska 
radnych w sprawie przekazania środków na drogi. W związku z tym nie może głosować za przyjęciem tych zmian , po 
prostu się wstrzyma.  
 
Radny Zygmunt Duda poinformował ,że protokół z objazdu dróg był. Temat został także poruszony. Priorytetem dla 
Wójta i radnych było Jędrychowo i otrzymało na chwilę obecna najwięcej kruszywa. Poinformował, że należy ocenić 
sytuacje też na innych drogach żeby załatać chociaż najgorsze miejsca.  
 
Wójt Gminy Józef Maciejewski odniósł się do wypowiedzi radnej informując, że w ubiegłym roku kiedy została 
podjęta decyzja o rezygnacji z przebudowy drogi w Jędrychowie,  myślał ,że wyjaśnienia które były na sesji przy Pani 
radnej i mieszkańcach Jędrychowa wydawały się wystarczające. Przypomniał ,że jeśli wybrany został by wariant 
przebudowy drogi w Jędrychowie nie było by żadnych nawet drobnych inwestycji. Nie wiadomo tez było ,że nastanie 
pandemia i trudna sytuacja w kraju. Poza tym prócz Jędrychowa jest 19 innych sołectw o które także należy dbać.  
Kwota około 6800 zł to jakieś 11 ton kruszywa, które otrzymało Jędrychowo jakieś. Wójt poprosił Radną aby przyjęła 
do wiadomości, że sołectwo Jędrychowo nie będzie traktowane w sposób szczególny tylko dlatego, że jest 
niezadowolona i próbuje zaistnieć na każdej sesji. Zaproponował merytoryczną dyskusję sprowadzającą do realiów 
gminy i możliwości finansowych.  
 
Radny Zygmunt Duda poprosił o odszukanie w przerwie protokołu z objazdu.  
 
Radna Maria Gałązka odnosząc się do wypowiedzi Wójt zapytała gdzie powinny zapadać decyzje i dlaczego ..co to 
było za spotkanie 20 tego ten objazd czy to komisja czy sesja i dlaczego do tej pory nie został odczytany protokół i 
podpisany przez uczestników? Jak to należy traktować, bo decyzje i rezygnacja była poza radą i nie było dyskusji na ten 
temat.  
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta odniosła się do pytania Radnej M. Gałązka wyjaśniając ,że objazd dróg odbył 
się na jej wniosek. Nie było to w formie komisji, uczestnictwo było dobrowolne. W objeździe uczestniczyli radni , 
którzy wyrazili chęć i mogli. Protokół został sporządzony, nie był omówiony na forum, ale osoby które uczestniczyły w 
objeździe wiedzą jakie były wnioski z objazdu. 
 
Radny Zygmunt Duda  poinformował, że na ostatnim posiedzeniu komisji obecny był Pan Prezes i poruszany był 
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temat remontu dróg. Wójt podejmując decyzje o remontach dróg bierze  pod uwagę  także to co zostało zapisane w 
protokole.  
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta przypomniała Radnej M.Gałązka, że dwa dni temu wyjaśniała co to był za 
objazd czy to była komisja czy nie.  
 
Skarbnik Anna Łuciuk w uzupełnieniu poinformowała ,że sesja ma moc władczą  ale budżet tworzy i odpowiada za 
niego tylko i wyłącznie Wójt. Radni mogą budżet zmieniać wskazując skąd zabrać a gdzie dołożyć. Jeśli chodzi o 
dochody mogą wskazać gdzie tych dochodów szukać i wówczas kiedy dochody się znajdą należy utworzyć na nie 
wydatki. 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła 
głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały po zmianach. 
 
 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 12 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 1  radny(M.Gałązka) 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
4b- wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Sorkwity 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poinformowała, że uchwala została przygotowana na wniosek 
Radnego Z. Dudy i odczytała jej treść. Poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję: 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
4c- zmiany uchwały nr IX/64/2019 Rady Gminy Sorkwity z dnia 28 czerwca 2019 r. zmienioną uchwała nr 
XVII/122/2020 Rady Gminy Sorkwity z dnia 14 maja 2020r.  w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Zyndaki. 
 
Maria Rolczyńska-  wyjaśniła ,że uchwała dotyczy zmiany uchwały zmieniającej ponieważ operator  Energia po 
podjęciu uchwały dokonała zmian w porozumieniu. Chodzi o zmianę długości  kabla z dł. 65 m na 64 m.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję: 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 



 5 5 

 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 11 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 2 radnych(M.Gałązka M.Plichta)  
 
Uchwała została podjęta. 
 
 
4d- wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu w obrębie Rybno 
 
Maria Rolczyńska wyjaśniła, że uchwala została wywołana na wniosek Energii Operator, która będzie wykonywać 
przyłącze energetyczne przez drogę gminną wewnętrzną na ul. Ogrodowej.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję: 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych  
 
Uchwała została podjęta. 
 
4e określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 
Sorkwity  oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
 
 Kierownik GOPS Dorota Długozima-Cyba wyjaśniła, że w tworzeniu nowej uchwały uwzględniono stanowisko 
judykatury, iż uchwały rady gminy regulujące tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania stanowione na podstawie art. 9a ust. 15 
ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, mają charakter norm generalnych, 
powszechnych na terenie gminy, a zatem są aktem prawa miejscowego. 
     Biorąc pod uwagę powyższe przesłanki oraz dotychczasowe doświadczenie w funkcjonowaniu Gminnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Sorkwitach podjęcie niniejszej uchwały jest 
uzasadnione. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta :Poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otworzyła dyskusję: 
Z powodu braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 13 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
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PRZERWA 5 min 
 

 
Dot.pkt 5 Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Treść interpelacji i odpowiedzi można zobaczyć pod adresem → 
http://bip.gminasorkwity.pl/10198/Interpelacje_i_zapytania/ 
 
 
 
Radny Manfred Zembowski prosił o wystąpienie z pismem do PZD w Mrągowie o wykoszenie poboczy. 
Radny Zygmunt Duda zapytał o inwestycje budowy wieży tel. komórkowej w Rybnie.  
Radna Maria Gałązka poprosiła o ponaglenie PZD o wycięcie suchych topól na drodze do Jędrychowa i wykoszenie 
poboczy dróg powiatowych. 
 
 
Dot.pkt 6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
 
Wójt udzielił odpowiedzi że urząd wystąpi z wnioskami do PZD w zgłoszonych sprawach.  
Wyjaśnił kwestie związane z budową wieży. Poinformował, że w  ubiegłym roku zostało wszczęte postępowanie, były 
informowane instytucje uzgadniające. Wydano obwieszczenie o wydaniu decyzji  lokalizacji inwestycji celu 
publicznego, które zostało umieszczone na stronie BIP, na tablicy ogłoszeń sołectwa. Po upływie terminu do wnoszenia 
zastrzeżeń których nie wniesiono została wydana decyzja w dniu 3 lipca 2019r.  Warunki formalne i merytoryczne 
zostały spełnione i nie było podstaw do wydania takiej decyzji. Wójt wyjaśnił ,że w decyzji nie jest określone że ma 
być to wieża G5 , należy to zweryfikować. Zostanie nawiązany kontakt z inwestorem i ustalimy jaka to ma być wieża.  
 
 
Dot.pkt 7. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami 
 
Od ostatniej sesji na której została przedstawiana informacja wójta wydano 6 zarządzeń a od poprzedniej sesji 
przygotowano 5 projektów uchwał. 
Kolejno wójt uczestniczył w : 
- 25.06 spotkaniu z dyrektorem operacyjnym regionu firmy POR( budowa odcinka DK 16) 
- 26.06 zakończeniu roku szkolnego w szkołach w Sorkwitach i Warpunach 
- 30.06 spotkaniu z Prezydentem Olsztyna na temat ZGOKu 
- 03.07 podpisaniu umowy na małe granty sołeckie  Sołectwa Zyndaki i Warpuny 
- 03.07 zgromadzeniu FOWJM w Giżycku 
- 07.07 spotkaniu z dyrektorami szkół 
- 10.07  przeglądzie gwarancyjnym Sali gimnastycznej w Warpunach 
-  15.07 spotkaniu z Prezydentem Olsztyna w sprawie ZGOKu 
-  20.07 otwarciu ofert na dowóz dzieci do szkół 
 
Dot.pkt 8 Sprawy różne 
 
Radny Zygmunt Duda odczytał protokół z objazdu dróg, który odbył się w marcu  
 
Radny Manfred Zembowski podziękował za postawienie Toi Toi na plaży i zapytał o kwestie dożynek w tym roku.  
 
Wójt wyjaśnił, że w związku z potencjalnym zagrożeniem koronawirusem w chwili obecnej nie jest w stanie podjąć 
decyzji należy to  skonsultować z sanepidem, To za duża odpowiedzialność.   
 
 
Dot.pkt. 9 Zamknięcie sesji  
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam XIX Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
 Protokół sporządziła:                                                                                                     Przewodnicząca Rady Gminy         
Beata Ślęzak                                                                                                                                       Mariola Plichta 


